
                          Protokół z XIX sesji
  Rady Miasta Torunia

                  z 30 grudnia 2015 roku

XIX sesja  Rady  Miasta  Torunia  odbyła  się  30  grudnia 2015  roku w sali  nr 33  im.
Mikołaja Kopernika Urzędu Miasta Torunia.

I. Otwarcie sesji. 

p.  M.  Czyżniewski –  otworzył  XIX  sesję  Rady  Miasta  Torunia.  Powitał  radnych  
i przybyłych gości. 

II. Informacje Przewodniczącego Rady: nie było.

III. Informacje Prezydenta Miasta: 

p. M. Zaleski –  zgodnie z § 27 ust. 5 statutu Gminy Miasta Toruń przedstawił informacje
dotyczące zdarzeń ważnych dla miasta, które miały miejsce od ostatniego posiedzenia rady
miasta:
ŚWIĘTA, UROCZYSTOŚCI

Od 17 do 23 grudnia  br.  przedstawiciele  GMT wzięli  udział  w licznych spotkaniach
wigilijnych (m.in.):

-  17  grudnia  br. spotkania  wigilijne  Wojewody  i  Marszałka  Woj.  Kuj.-Pom.,  Zarządu
Głównego  Związku  Sybiraków,  Caritas  Diecezji  Toruńskiej,  Kurkowego  Bractwa
Strzeleckiego,

- 18 grudnia br. spotkania wigilijne Rady Seniorów, Fundacji Nadzieja dla Rodzin, Fundacji
„Światło”, Fundacji „Ducha”, spotkanie wigilijne dyrektorów szkół, przedszkoli i placówek
oświatowych prowadzonych przez GMT,

- 19 grudnia br. Wigilia dla Mieszkańców Torunia, spotkanie wigilijne Komendy Miejskiej
Policji,

- 21 grudnia br. Opłatek Maltański,

-  22  grudnia  br. spotkanie  opłatkowe   Prezydenta  Miasta  Torunia  i  Starosty  Powiatu
Toruńskiego,

-  23 grudnia br. spotkania wigilijne w Miejskim Schronisku dla Bezdomnych Mężczyzn,
Rodzinnym  Domu  Dziecka  przy  ul.  Elbląskiej,  rodzinie  zastępczej  zawodowej  przy  
ul. Szosa Okrężna, Dziennym Domu Pomocy Społecznej. 

29 grudnia br. jubileusz 25-lecia obchodziła toruńska firma Dompol.
W uroczystościach z tej okazji wzięli udział przedstawiciele władz miasta.

WYDARZENIA  
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Wydarzenia kulturalne:

-  od  17  do  20  grudnia  br.  „Dni  Grzegorza  Ciechowskiego”,  z  licznymi  wydarzeniami:
* 17 grudnia br. - promocja książki „My lunatycy. Rzecz o Republice”,

*  17  grudnia  br.  -  czołówka  polskich  wykonawców  z  towarzyszeniem Orkiestry  Adama
Sztaby i TOS w koncercie poświęconym twórczości Grzegorza Ciechowskiego,

*  18  grudnia  br.  -  otwarcie  wystawy  „Grzegorz  Ciechowski  w  obiektywie  Mirosława
Stępniaka”,

* 18 grudnia br. w CKK Jordanki koncert Steve Nash & Turntable Orchestra II,

* 19 grudnia br. w Klubie Od Nowa - koncert specjalny pamięci Grzegorza Ciechowskiego,
wręczenie Nagrody Artystycznej Miasta Torunia im. Grzegorza Ciechowskiego,

* 20 grudnia br. w CK Dwór Artusa - koncert Dobrawy Czocher (fortepian) i Hanny Rani
(wiolonczela) z projektem „Biała flaga”,

* „Republika naszych marzeń” - działania w przestrzeni publicznej Torunia (wystawa prac
plastycznych) oraz na 5 bilbordach usytuowanych w różnych punktach Warszawy, a także na
pojazdach komunikacji miejskiej w Toruniu,

Inne wydarzenia kulturalne (wybrane):
- 18 grudnia br. nowatorski koncert z udziałem 9 najlepszych polskich DJ-ów (muzyka 
poważna, opracowywana za pomocą narzędzi nowych stylów),
- od 19 grudnia br. (do 6 stycznia 2016 r.) trwa kolędowanie przy Szopce Bożonarodzeniowej 
na Rynku Nowomiejskim,
- 26 i 27 grudnia br. w Ratuszu Staromiejskim - Wieczory Kolęd.

Wydarzenia sportowe i turystyczne (wybrane):
- 18 grudnia br. - podsumowanie sportowego w sezonie 2015 TKK „Pacyfik”,
- 26-29 grudnia br. na lodowisku Tor-Tor Międzynarodowy Hokejowy Turniej Gwiazdkowy 
Christmas Cup 2015.

Inne wydarzenia (wybrane):
- 11-23 grudnia br. Jarmark Bożonarodzeniowy na Rynku Staromiejskim,
- 17 grudnia br. w Centrum Kształcenia Ustawicznego - Wojewódzka Konferencja 
Informacyjno-Promocyjna Programu Erasmus + Edukacja dorosłych.

KOMUNIKACJA SPOŁECZNA
Konsultacje społeczne:

- od 17 do 21 grudnia br. trwał plebiscyt w ramach konsultacji społecznych „Kaszczorek 2016
-  Dogrywka.  Na  co  przeznaczyć  25.000  zł?”,  w  związku  z  odstąpieniem  (na  wniosek
mieszkańców  Kaszczorka)  od  realizacji  punktu  widokowego  przy  ul.  Przyjaciół  
(wstępne wyniki plebiscytu – w załączeniu),

- do 11 stycznia 2016 r. zbieramy opinie mieszkańców na temat ewentualnej zmiany trasy
autobusu 44, po rewitalizacji Dworca Głównego.
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p. M. Zaleski – poinformował o wydarzeniach, które odbędą się do sesji 21 stycznia 2016 r.

1. Jutro, w czwartek, 31 grudnia miejska plenerowa impreza sylwestrowa rozpocznie się o
godzinie 22.30 na Rynku Staromiejskim i  potrwa  do godziny 1.30 Nowego Roku. W
programie m. in. koncerty zespołów „Hands-up” oraz Formacji Nieżywych Schabuff, a
także pokaz fajerwerków.

2. W  piątek,  1  stycznia  zapraszam  Państwa  Radnych  na  godzinę  18.00 do  Centrum
Kulturalno-Kongresowego „Jordanki” na Prezydencką Galę Noworoczną, podczas której
nastąpi ogłoszenie laureatów Piernikowej Alei Gwiazd 2016, a także wręczone zostaną
medale Thorunium.

3. Do wtorku, 5 stycznia potrwa kolędowanie przy Szopce Bożonarodzeniowej – codziennie
w godzinach  od  16.00 do  17.00 można  posłuchać  i  zaśpiewać  kolędy,  pojawiają  się
również melodie tradycyjne i największe świąteczne hity w wykonaniu lokalnych artystów
i zespołów muzycznych.

4. We wtorek 5 stycznia o godzinie 19.00 w Centrum Kulturalno-Kongresowym „Jordanki”
po  raz  pierwszy  zaprezentowany  zostanie  spektakl  teatralny.  Gościnnie  wystąpi  Teatr
Szóste Piętro z Warszawy ze sztuką „Słoneczni chłopcy” w wykonaniu znakomitego duetu
aktorskiego  Krzysztofa  Kowalewskiego  i  Piotra  Fronczewskiego  –  wydarzenie
komercyjne.

5. W  środę,  6  stycznia,  w  Święto  Objawienia  Pańskiego  o  godzinie  15.00 z Rynku
Staromiejskiego  ruszy  barwny  Orszak  Trzech  Króli,  który  przejdzie  ulicami  Starego
Miasta na Rynek Nowomiejski, gdzie odbędzie się wyjątkowy koncert Joszko Brody z 25-
osobową grupą dziecięcą „Dzieci z Brodą”.

6. W  dniach  od  6  do  10  stycznia  na  lodowisku  Tor-Tor  odbędą  się  po  raz  15.
Międzynarodowe zawody w łyżwiarstwie figurowym dzieci, juniorów i seniorów Mentor
Nestle Nesquik Toruń Cup 2016. W zawodach weźmie udział  ok.  300 łyżwiarzy z 33
państw świata.

7. W piątek, 8 stycznia  o godzinie 19.00 w Centrum Kulturalno-Kongresowym „Jordanki”
odbędzie się koncert „Perły retro rocka”, podczas którego zabrzmią wiecznie modne hity
rockowe z dawnych lat w symfonicznych aranżacjach w wykonaniu Toruńskiej Orkiestry
Symfonicznej -wydarzenie komercyjne.

8. W  niedzielę,  10  stycznia  po  raz  24.  zagra  Wielka  Orkiestra  Świątecznej  Pomocy.
Wydarzenia i  koncerty rozpoczną się w Toruniu  o godzinie 10.00 na scenie na Rynku
Staromiejskim.  W programie  toruńskiego  finału  przewidziano  m.in.  wielką  ściskawę,
koncerty zespołów (gwiazda to wrocławski zespół muzyczny „Blade Loki”). Jak co roku
organizatorzy  zaplanowali  szereg  licytacji.  Natomiast  o  godzinie  20.00  nastąpi
kulminacyjne wydarzenie - tradycyjne światełko do nieba oraz pokaz sztucznych ogni.

9. W środę, 13 stycznia o godzinie 19.00 w Centrum Kulturalno-Kongresowym „Jordanki”
wystąpi Anna Wyszkoni z koncertem „Kolędy Wielkie” - wydarzenie komercyjne.

10. W  czwartek,  14  stycznia  o  godzinie  18.00 w  Centrum  Kulturalno-Kongresowym
„Jordanki” wręczone zostaną stypendia miasta Torunia w dziedzinie kultury.

11. W piątek, 15 stycznia o godzinie 14.00 jubileusz 70-lecia działalności obchodzić będzie
Szkoła Podstawowa nr 2. Wydarzenie będzie miało miejsce w siedzibie placówki przy ul.
Targowej 17.
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12. Także  w  piątek,  15  stycznia  o  godzinie  17.00 oraz   o  godzinie  20.30 w Centrum
Kulturalno-Kongresowym  „Jordanki”  zaprezentowany  zostanie  spektakl  komediowy
„Mayday” Teatru Och z Warszawy w reżyserii Krystyny Jandy.

13. W sobotę,  16 stycznia  o godzinie  20.00 w Dworze Artusa  Fundacja Ducha na Rzecz
Rehabilitacji  Naturalnej  Ludzi  Niepełnosprawnych  organizuje  charytatywny  Bal
Karnawałowy Przyjaciół Fundacji.

14. W niedzielę,  17  stycznia  odbędą się  ogólnopolskie  obchody Dnia  Judaizmu.  Przebieg
wydarzeń w Toruniu, z udziałem Ambasadora Izraela, jest następujący:

-  o godzinie 10.30 przy tablicy pamiątkowej na terenie cmentarza żydowskiego przy ul.
Antczaka zaplanowano wspólną modlitwę,

-  o godzinie 12.00 w Ratuszu Staromiejskim nastąpi oficjalne otwarcie obchodów Dnia
Judaizmu,

- o godzinie 16.00 w bazylice katedralnej pw. śś. Janów nastąpi otwarcie wystawy „Papież
Franciszek z pielgrzymką w Izraelu”, po którym zaplanowano nabożeństwo ekumeniczne,

- Dzień Judaizmu w Toruniu zakończy koncert „Raduj się Toruniu” – początek o godzinie
18.00 w Dworze Artusa.

15. W poniedziałek, 18 stycznia przypada 96. rocznicy powrotu Torunia do Wolnej Polski.
Program wydarzeń jest następujący:

- o godzinie 9.00 zaplanowano złożenie kwiatów na grobie Ottona Steinborna, natomiast o
godzinie 9.20 nastąpi złożenie wiązanek pod pomnikiem Stefana Łaszewskiego,

-  w godzinach  od  13.00  –  15.30 na  Rynku  Staromiejskim odbędzie  się  Halleriada  z
atrakcjami  dla  całych  rodzin  (pokazem  umiejętności  ułańskich,  przejażdżkami  konno,
konkursami dla dzieci i wojskową grochówką),

- o godzinie 15.30 spotykamy się przy pomniku generała Józefa Hallera, skąd, po złożeniu
wiązanki kwiatów pod pomnikiem, nastąpi przemarsz na Rynek Staromiejski

-  o  godzinie  16.00 na  Rynku  Staromiejskim  odbędzie  się  oficjalna  uroczystość
patriotyczna.

IV. Przyjęcie porządku obrad: porządek przyjęto bez zmian.

V.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  dla  terenów  położonych  w  rejonie  ulic:  Podgórskiej,  Okólnej,
Grzybowej,  Dwernickiego  i  Starej  Drogi  w  Toruniu  –  DRUK  NR  265  –  I  i  II
CZYTANIE. 

p. A. Stasiak –  przedstawiła projekt uchwały, omawiając zakres projektu planu i potrzebę
jego  sporządzenia,  a  także  przedstawiając  zgodność  przyjętych  rozwiązań  z  ustaleniami
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Torunia. Rada
Miasta Torunia, uchwalając plan, zgodność tę potwierdza.
Jednocześnie poinformowała, że zgodnie z ustawą, rada miasta rozstrzyga o sposobie 
rozpatrzenia uwag złożonych do projektu, nieuwzględnionych przez Prezydenta. 
Poinformowała, że do projektu planu wpłynęły uwagi – zał. nr 2 do projektu uchwały.

Opinie:

KRSMiGP – zał. nr 1.
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I czytanie

Pytań i dyskusji nie było.

II czytanie

Pytania:

p.  D.  Zając –  zapytała,  czy  MPU  w  planie  pracy  ma  na  następne  lata  tereny  przy  ul.
Strzałowej ?

p. A. Stasiak –  odpowiedziała,  że teren ten posiada plan miejscowy.  Był  on robiony dla
terenu górniczego, ponieważ był sporządzony plan dla firmy Wineberger na wydobycie gliny.
On  zawiera  przedłużenie  trasy  mostowej  i  rezerwę  na  przyszłość.  Tereny  po  zachodniej
stronie również posiadają plan. Stara Droga to był ostatni obszar bez planu. 
Po  analizie  uwarunkowań  komunikacyjnych,  które  są  w tej  chwili  wykonane,  w  nowym
Studium  będzie  zmiana  parametrów  trasy  mostowej  w  związku  z  wybudowaną  trasą
wschodnią.  
Teren Winebergera będzie rekultywowany i dla niego może w przyszłości będzie robiony plan
pod funkcje rekreacyjno – sportowe, bo taki jest kierunek rekultywacji.

Dyskusja:

p.  M.  Cichowicz – wskazał,  że  jest  przyjmowany  kolejny  plan  z  teenami  do
zagospodarowania  kubaturowego,  ale  ma  być  stworzony  teren,  który  będzie  obszarem
parkowym.
W Toruniu wycina się dużo drzew, co jest związane z inwestycjami, natomiast trzeba dbać o
te tereny. Przy okazji każdego planu powinno tworzyć się zieleń publiczną typu parkowego. 

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 265. Wynik głosowania: 22 – 0 – 1. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 219/15).

p. J. Kowalski – poprosił o 15 min. przerwy dla klubu radnych PiS.

p. M. Czyżniewski – ogłosił przerwę.

Po przerwie.

VI.   Rozpatrzenie projektów uchwał:

- w sprawie   zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Torunia na lata 2015-2040
– DRUK NR 281.

 - zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na rok 2015 – DRUK NR 282 – I i II
CZYTANIE. 

p. M. Flisykowska - Kacprowicz – przedstawiła projekty uchwał.

Opinie:
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KB – zał. nr 2, 3.

I czytanie

Pytania:

p. M. Cichowicz – wskazał, że na dworcu głównym są schody ruchome, do których trzeba
wejść po normalnych schodach, bo trzeba było obniżyć tunel. Czy można było pozostać na
zaplanowanym poziomie i ominąć kolizję, czy też nie ? 

p. M. Maksim – odpowiedział,  że  rzędna posadzki  tunelu pierwotnie była planowana na
poziomie  110  cm  wyżej  i  pewnie  to  byłoby  korzystniejsze  z  punktu  widzenia
niepełnosprawnych. W trakcie realizacji okazało się, że z technicznego punktu widzenia w
związku z koniecznością zapewnienia odpowiedniej  przestrzeni pomiędzy spodem torowiska
a stropem tunelu należało zejść głębiej  z  tunelem. To pociągnęło konieczność wykonania
geometrii, która skutkuje takimi, a nie innymi rozwiązaniami dla niepełnosprawnych.
Dokumentacja,  na  podstawie  której  wykonano  inwestycję,  jest  opracowana  zgodnie  z
prawem.  Rozwiązania  techniczne  są  tak  dobrane,  żeby  umożliwić  pełny  dostęp
niepełnosprawnym. Być może nie jest na tyle przejrzysty, jak chciano to pierwotnie zapewnić,
ale są windy, pochylnie, ruchome schody, co umożliwia się poruszanie niepełnosprawnym.
Być może brakuje oznakowania, ale to zostanie uzupełnione i informacja będzie pełna. 

p. M. Cichowicz – zapytał, czy te rzędne były przygotowane przez miasto, czy to było po
stronie wykonawcy, który również projektował ? 

p. M. Maksim – odpowiedział,  że było wiele kolizji  na realizacji  zadania.  Dla obszarów
kolejowych nie ma map. Nie ma inwentaryzacji sieci. Wykonawca napotykał na przewody i
musiał wstrzymywać roboty i dokonywać zmian w dokumentacji. Podczas przygotowywania
programu funkcjonalno - użytkowego wiedza była ograniczona i to skutkowało koniecznością
reakcji na etapie wykonawstwa i kosztami po stronie inwestora. 
Na podstawie pfu wykonawca sporządzał dokumentację i  realizował prace.  Rozpatrywano
szczegółowo,  które  błędy obciążają  inwestora  i  była  wskazywana rzędna  nawiązująca  do
istniejącego  tunelu.  To  jest  błąd,  który skutkuje  dopłatą  na  skutek  pogłębienia  wykopu  i
odwodnienia,  ponieważ  jest  zejście  poniżej  poziomu  wód  gruntowych  i  konieczność
wykonania specjalistycznych robót fundamentowych. 
Wykonawca wywiązał się w dobry sposób z tego zadania pomimo trudności. Mógł wstrzymać
prace  do  czasu  podjęcia  decyzji  przez  zamawiającego,  ale  wiązały  terminy  dotyczące
rozliczenia zadania ze środków UE, więc zaufał inwestorowi. 

p.  M. Cichowicz –  zapytał,  czy miasto założyło  w SIWZ rzędną tunelu,  czy to  wynikło
później i to była dokumentacja po stronie wykonawcy ? 

p. M. Maksim – odpowiedział, że pierwotnie miasto zakładało wyższą rzędną, ale w trakcie
prac należało ją obniżyć.

Dyskusja:

p. M. Cichowicz – wskazał, że jest dworzec, który nie szpeci. Plusem inwestycji jest to, że
miasto było prekursorem w realizacji tego typu inwestycji. 
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To jest ostatnie miejsce, gdzie powinno się robić inwestycje w pakiecie projektuj i buduj.
Powinien być dokładanie przemyślany pfu, przygotowana inwentaryzacja i dokumentacja, a
później prace budowlane.
Nie jest dobrą rzeczą, że „mamy kolejne dziadostwo po toruńsku”, że są schody ruchome,
gdzie trzeba wchodzić po zwykłych schodach. Dla osób starszych pokonanie 3 stopni jest
problemem. Tego trzeba unikać. 

p. M. Zaleski – nie zgodził się z przedmówcą, że inwestycja jest źle wykonana. Przytoczony
przykład to być może brak dobrych okularów u osób, które to mówią.  Można przejść płaskim
podjazdem dla wózków dojść do windy i dojechać na każdą z kondygnacji. 
Wskazał,  że  do  prezydenta  też  mieszkańcy  zwracają  się  z  rożnymi  sformułowaniami.
Sformułowanie „dziadostwo” jest jednym z lżejszych, ale zadeklarował, że nigdy nie ośmieli
się powtórzyć tych sformułowań.  
Nie warto powtarzać słów, które w tym miejscu nie wymagają tego. Wystarczy powiedzieć to
w ocenie merytorycznej. 

II czytanie

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 281. Wynik głosowania: 19 – 0 – 3. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 220/15).

Uchwała według druku nr 282. Wynik głosowania: 19 – 0 – 3. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 221/15).

VII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Konsultacji Społecznych
na 2016 r. – DRUK NR 253. 

p. P. Piotrowicz – przedstawił projekt uchwały.

Opinie:

KPSiZ oraz KiP oraz  – zał. nr 4.

Pytania:

p. J. Gołębiewski – zapytał o wniosek RO Bydgoskie o kompetencje rad okręgów. Czy on
będzie osobno rozpatrywany ? 

p. P. Piotrowicz – odpowiedział, że ten wniosek nie wpłynął do prezydenta na ogłoszenie. On
wpłynął do przewodniczącego rady i będzie rozpatrywany w osobnym trybie.

p.  M.  Krużewski –  zapytał,  czy  na  temat  konsultacji  były  też  ogłoszenia  w  lokalnych
mediach ? 
Czy skoro są konsultacje na temat programu rewitalizacji i strategii miasta, to te dokumenty
będą procedowane ? 

p. P. Piotrowicz – odpowiedział, że ogłoszenia są w internecie i prasie lokalnej. 
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Lokalny  Program  Rewitalizacji  będzie  tworzony  i  wymogiem  ustawowym  jest  opisana
procedura prowadzenia konsultacji. Strategia rozwoju jest cyklicznie aktualizowana i w br.
będą prace prowadzone.

p. M. Olszta – Bloch – zapytała o szczegóły dotyczące konsultacji w sprawie rewitalizacji i
termin ich przeprowadzenia.

p.  P.  Piotrowicz –  odpowiedział,  że  jeszcze  jest  za  wcześnie,  żeby  odpowiedzieć  na  to
pytanie. W momencie przyjęcia uchwały zostaną zaproponowane konkretne terminy i zakres
konsultacji z uwzględnieniem wymogów regulaminowych. 

Dyskusji nie było.

GŁOSOWANI  E:

Uchwała według druku nr 253. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 222/15).

VIII.  Rozpatrzenie  projektu uchwały  w sprawie  przyjęcia  planu  potrzeb  w zakresie
wykonywania prac społecznie użytecznych w roku 2016 – DRUK NR 266. 

p. J. Bochenek –  przedstawił projekt uchwały.

Opinie:

KPSiZ oraz KiP oraz  – zał. nr 5.

Pytania:

p. M. Krużewski – zapytał, czy 8.10 zł to jest zapłata za godzinę, czy forma dotacji ? 

p. J. Bochenek – odpowiedział, że to jest zapłata, która jest w 40% finansowana ze środków
gminy, a w 60% z funduszu pracy.  Stawka jest  określona przez Ministra Pracy i  Polityki
Społecznej. Ona może być zwaloryzowana 1 czerwca, ale to jest decyzja ministerstwa.

Dyskusja:

p. Z. Rasielewski – zgłosił autopoprawkę, uchwała ma być z 2015 r., a nie 2016 r. 

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 266 z autopoprawką. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała
została podjęta (uchwała nr 223/15).

IX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia kwoty dotacji przypadającej na
osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej w Toruniu
w 2016 roku – DRUK NR 279. 

p. I. Miłoszewska –  przedstawiła projekt uchwały.

Opinie:
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KPSiZ oraz KiP oraz  – zał. nr 6.

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 279. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 224/15).

X. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad korzystania ze
środków lokalnego publicznego  transportu  zbiorowego organizowanego  przez  Gminę
Miasta Toruń na terenie miasta Torunia oraz na terenie innych gmin na mocy zawartych
z  nimi  porozumień  międzygminnych  w  tym  uprawnień  pasażerów  do  bezpłatnych  
i  ulgowych  przejazdów  oraz  sposobu  ustalania  opłat  dodatkowych  w  razie
niedopełnienia  obowiązku  zapłaty  należności  przewozowych  z  tytułu  przewozu  osób,
naruszenia przepisów o przewozie zwierząt i rzeczy oraz spowodowania zatrzymania lub
zmiany trasy środka transportowego bez uzasadnionej przyczyny –   DRUK NR 262 – I i
II CZYTANIE.

p. M. Kowallek –  przedstawił projekt uchwały z autopoprawką.

Opinie:

KPSiZ oraz KiP oraz  – zał. nr 7.

I czytanie

Pytania:

p. Ł. Walkusz – zapytał, ile w Toruniu jest rodzin mających 4 i więcej dzieci ? 

p. M. Kowallek – odpowiedział, że w kategorii 19-24 lat jest 606 osób, 16-18 lat - 245,  13-
15 lat -  211, 6-12 lat  - 508, 4-5  - 181 i do 3 lat osoby są zwolnione – 313 osób. 

Dyskusja:

p.  M.  Rzymyszkiewicz –  podziękował  za  wprowadzenie  autopoprawki,  która  rozszerza
katalog osób uprawnionych do ulgowych przejazdów. 

p.  M. Olszta – Bloch -   podziękowała  za  rozszerzenie   katalogu osób uprawnionych na
rodziny wielodzietne z 4 dzieci.

p. M. Cichowicz - podziękował radnym za takie rozstrzygnięcie.

II czytanie

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:
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Uchwała według druku nr 262 z autopoprawką. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała
została podjęta (uchwała nr 225/15).

XI.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  sprzedaży  lokalu  mieszkalnego  nr 1a
położonego przy ul. Wielkie Garbary 5 w Toruniu – DRUK NR 254. 

p. W. Krawiec –  przedstawił projekt uchwały.

Opinie:

KGKISiG – zał. nr 8

Pytania:

p.  M.  Olszta  –  Bloch –  zapytała,  czy w tym budynku większość  lokali  należy do osób
prywatnych i czy jest wpisany do rejestru zabytków? 

p. W. Krawiec – odpowiedział, że na 29 - 17 lokali to prywatne i nie jest wpisany.

Dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 254. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 226/15).

XII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w
Toruniu przy ul. Komorowskiego – Bora 19 – DRUK NR 261. 

p. W. Krawiec –  przedstawił projekt uchwały.

Opinie:

KGKISiG – zał. nr 9.

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 261. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 227/15).

p. M. Cichowicz – poprosił o 15 min. przerwy dla klubu radnych Czas Mieszkańców.

XIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania składów osobowych stałych
komisji Rady Miasta Torunia VII kadencji – DRUK NR 267. 

p.  M.  Czyżniewski –   przedstawił  projekt  uchwały  z  autopoprawką.  Poinformował,  ze
wpłynęło pismo od radnych klubu Czas Mieszkańców z informacją, że cofa rekomendację
radnej M. Olszcie – Bloch do przewodniczenia komisji rewitalizacji.

Pytania:
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p. M. Rzymyszkiewicz – zapytał, czy puste miejsce w KPSiZ oraz KiP oznacza, że dopiero
teraz będzie wypełnione ?

p. M. Czyżniewski – odpowiedział, że nie. Prawidłowy druk dotarł do radnych w e-mailu.

Dyskusja:

p. M. Cichowicz – wyjaśnił, że zostały poinformowane media, że będzie składany wniosek o
zmianę przewodniczącej Komisji Rewitalizacji. Uznając rozstrzygnięcia na Konwencie, które
wskazują, że koalicja nie zgadza się na zmiany, klub CzM postanowił nie składać takiego
wniosku.  

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 267. Wynik głosowania: 20 – 0 – 1. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 228/15).

XIV.  Rozpatrzenie  projektu oświadczenia  w sprawie zaopiniowania  wniosku Estrada
Polska sp. z o. o. w Opolu dotyczącego lokalizacji kasyna gry – DRUK NR 283.

XV.  Rozpatrzenie  projektu  oświadczenia  w  sprawie  zaopiniowania  wniosku  Polskich
Kasyn sp. z o. o. w Warszawie dotyczącego lokalizacji kasyna gry – DRUK NR 284.

XVI. Rozpatrzenie projektu oświadczenia w sprawie zaopiniowania wniosku Primary
Capital sp. z o.o. w Warszawie dotyczącego lokalizacji kasyna gry – DRUK NR 285.

XVII.  Rozpatrzenie  projektu  oświadczenia  w  sprawie  zaopiniowania  wniosku
Zjednoczonych  Przedsiębiorstw  Rozrywkowych  SA  w  Warszawie  dotyczącego
lokalizacji kasyna gry – DRUK NR 286.

XVIII. Rozpatrzenie projektu oświadczenia w sprawie zaopiniowania wniosku CASINO
Sp. z o. o. w Warszawie dotyczącego lokalizacji kasyna gry – DRUK NR 287. 

p. M. Czyżniewski  –  przedstawił projekty oświadczeń.

Pytania:

p. J. Gołębiewski – zapytał, czy rada miasta wypowiada się w sprawie akceptacji, a minister
przypisze do lokalizacji operatora na wniosek ? 

p. M. Czyżniewski  – potwierdził, że tak. Żeby móc prowadzić kasyno trzeba mieć zgodę
ministerstwa finansów. Jednym z dokumentów jest pozytywna opinia rady miasta dotycząca
lokalizacji kasyna w danym miejscu.

Dyskusja:

p. B. Jóźwiak – poprosił o 5 min. przerwy dla klubu radnych PO.

p. M. Czyżniewski  – ogłosił przerwę.

Po przerwie.
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p. M. Rzymyszkiewicz – wskazał, że zgodnie z przepisami w Toruniu funkcjonuje 1 kasyno
nadal tak będzie bez względu na to, ile wniosków uzyska pozytywną opinię rady miasta. 
Zaznaczył,  że  nie  ma  zastrzeżeń  względem  żadnego  z  podmiotów  i  nic  przeciwko
zaproponowanym lokalizacjom. Ostateczną decyzję podejmie ministerstwo.

p. J. Beszczyński – wyraził sprzeciw wobec powstawania kasyn. Skoro jest już jedno kasyno,
to należy ograniczyć taką działalność. Każde kasyno to są tragedie ludzkie. 
Poinformował,  że  klub  radnych  Czas  Gospodarzy  będzie  głosował  przeciwko  wydaniu
pozytywnej opinii.

p. M. Rzymyszkiewicz – ad vocem. Stwierdził, że przedmówca pewnie nie zrozumiał jego
wypowiedzi. Zgoda jest co do tego, że jest i będzie 1 kasyno bez względu na to, ile wniosków
otrzyma pozytywną opinię.

p. M. Krużewski – zwrócił uwagę, że jest uchwała z 1997 r. o kryteriach lokalizacyjnych dla
kasyna i pewnie za 6 lat będzie kolejna decyzja, bo na tyle wydaje się koncesję, pewnie już
czas żeby przyjrzeć się kryteriom lokalizacji kasyna.

p. M. Zaleski – wyjaśnił, że jakiekolwiek wcześniej wydane opinie są dla rady wiążące. W
maju br. została wydana pozytywna opinia dla lokalizacji przy ul. Przedzamcze 5. 
Dla tej samej lokalizacji rada może wydać 5 negatywnych lub pozytywnych opinii. Ważne
jest to, że rada opiniuje lokalizację, bo w głosie radnego M. Rzymyszkiewicza zabrzmiało, że
nie  ocenia  negatywnie  żadnego  ze  składających  podmiotów.  Radzie  nie  wolno  oceniać
podmiotów składających wnioski, a tylko lokalizację.
Jeśli była już jakaś opinia pozytywna dla lokalizacji, to ona nadal obowiązuje, chyba że rada
dojdzie  do  wniosku,  że  chce  podjąć  reasumpcję,  ale  to  byłoby  skomplikowane  prawnie.
Opinie  są  załącznikiem  do  wniosku  do  właściwego  ministra  podejmującego  decyzję  o
wyznaczeniu kasyna. 
Potwierdził,  że w miastach do 250 tys. mieszkańców może być tylko 1 kasyno. W całym
województwie mogą być tylko 3 kasyna. 

p. M. Rzymyszkiewicz – ad vocem. Wskazał, że nie podejmował się oceny podmiotów, a
mówił tylko o braku zastrzeżeń.

GŁOSOWANIE:

Oświadczenie według druku nr 283. Wynik głosowania: 4 –  12 –  4. Oświadczenie nie
zostało przyjęte. 

Oświadczenie według druku nr 284. Wynik głosowania: 4 –  11 –  5. Oświadczenie nie
zostało przyjęte. 

Oświadczenie według druku nr 285. Wynik głosowania: 4 –  12 –  5. Oświadczenie nie
zostało przyjęte. 

Oświadczenie według druku nr 286. Wynik głosowania: 4 –  12 –  5. Oświadczenie nie
zostało przyjęte. 

Oświadczenie według druku nr 287. Wynik głosowania: 4 –  12 –  5. Oświadczenie nie
zostało przyjęte. 
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XIX.     Interpelacje,  zapytania  i  wnioski  (zgodnie  z  §  36  Regulaminu  Rady  Miasta
Torunia).

1.   Interpelacje: 

przewodniczący  rady  M.  Czyżniewski –  poinformował,  że  nie  wpłynęły  przed  sesją
interpelacje.

2. Zapytania:

radna S. Kowalska – 

1. Na  jakim  etapie  są  rozmowy,  które  prowadzi  Centrum  Wsparcia  Biznesu  z  nowym
inwestorem,  który  „pojawił  się  na  horyzoncie”  i  jest  zainteresowany  budową
wielofunkcyjnego  obiektu  handlowo  –  usługowego  na  miejscu  niedoszłego  Solaris
Center ?

2. Na jakim etapie są prace związane z przygotowaniem dla starego miasta miejscowego
planu zagospodarowania i Parku Kulturowego ?

Odpowiedź nie została udzielona na sesji przez prezydenta miasta.

radny M. Cichowicz – 

1. Ile będzie kosztował ekran akustyczny budowany obecnie przy ul. Wybickiego 72 ?

2. Z jakich materiałów będzie wykonany ekran ?

3. Czy sposób jego wykonania był konsultowany z mieszkańcami ?

Odpowiedź nie została udzielona na sesji przez prezydenta miasta.

3.   Wnioski: 

a) radny M. Cichowicz – 2 wnioski (zał. nr 10),

b) radny M. Jakubaszek – 1 wniosek(zał. nr 11) ,

c) radny M. Rzymyszkiewicz – 2 wnioski ( 1 wniosek do przewodniczącego rady miasta) (zał.
Nr 10, 11),

d) radny Karol Maria Wojtasik – 1 wniosek (zał. nr 12),

e) radna S. Kowalska – 1 wniosek (zał. nr 13).

XX. Informacje:

Prezydenta, Prezydenta, inne: nie było.

XXI. Zakończenie sesji.

p. M. Czyżniewski – zakończył XIX sesję Rady Miasta Torunia.

Protokół sporządził       Przewodniczący
/-/ Piotr Pyrek                           Rady Miasta Torunia

 /-/ Marcin Czyżniewski
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